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Det er bekymrende, hvor mange børn og unge, der har behov for behandling i psykiatrien. Det er 

handicaprådets opfattelse, at en prioritering af dette område med samarbejde på tvært er Region, 

kommuner og praksiserende læge skal give et mærkbart resultat. Både for børn og unges skyld, men også 

for at voksenpsykiatrien ikke skal fortsætte med at stige i antal patienter. Det er vores håb, at regeringens 

nye udspil på sundhedsområdet vil kunne ses i behandlingen af denne målgruppe. 

Vi bemærker, at der ikke er en sondring mellem Handicap og kronisk syge. At have et handicap indebærer 

ikke nødvendigvis, at man har en kronisk sygdom. Selvom det ofte er tilfældet. At have både en kronisk 

sygdom og et handicap kræver ofte særlig viden om handicappets indvirken på behandling. Det er 

bekymrende, at man overhovedet ikke har denne vinkel med i aftalen. 

Vi kan ikke i materialet se, at der påpeges hvordan samarbejdet mellem region og kommune fungerer ved 

indlæggelse af mennesker med handicap. Vi kan blot konstatere, at nuværende aftale ikke fungerer 

optimalt. At dette samarbejde ikke fungerer, skaber unødig angst hos den enkelte indlagte med handicap og 

fejltolkning sker desværre for ofte. 
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